

Letter to the editor

Nowadays, every scientific field requires the socialization of information. Joined with this, the national and international visibility of all research in each area of knowledge is necessary, with an adequate way of transmitting it. Scientific journals are a key element to facilitate access to new knowledge and provide society with what is taking place in different spaces and an example of this is the Cuban Journal of Agricultural Science (CJAS). With this edition, the CJAS celebrates 55 intense and exciting years. From its origins it was characterized by spreading scientific results to contribute to enriching the wealth of knowledge in the national and international agricultural field. Its worldwide visibility favored connections with other institutions and the publication of scientific articles from different latitudes, all of which allowed it to be positioned in prestigious databases such as EBESCO, Latindex, AGRIS, Redalyc and SCOPUS. The publication of four issues a year, with articles of scientific quality, the internationalization of the Editorial Committee with new members from prestigious institutions, insertion in social networks for a greater dissemination of its content, and obtain the approval of a great number of authors to publish their work and research in our journal , reliably show the achieved prestige. This moment is a privileged occasion to celebrate, recapitulate on what has been achieved and advance to the future. From now on, we must continue improving the quality of the journal, its adaptation to the most demanding requirements of various indexes and incorporate new readers. Being part of this process motivates and excites us, at the same time that we continue to trust its Editorial Committee that guarantees the occurrence of this publication. We are sure that the demonstrated perseverance and the constant renewing spirit on scientific bases will guarantee the future of this publication, with the required particularity. Thank you and happy fifty-five anniversary everyone.

**Eng. José A. Díaz Untoria, Dr.C.
Director General
Instituto de Ciencia Animal**

Carta al editor

En la actualidad, todo campo científico requiere de la socialización de la información. Unido a ello, es necesaria la visibilidad nacional e internacional de todas las investigaciones de cada área de conocimiento, con un modo adecuado de transmitirla. Las revistas científicas constituyen un elemento clave para facilitar el acceso a nuevos saberes y brindan a la sociedad, lo que se está gestando en diferentes espacios y un ejemplo de lo planteado es la Cuban Journal of Agricultural Science (CJAS). Con la presente edición, la CJAS, cumple 55 intensos y emocionantes años. Desde sus orígenes se caracterizó por divulgar resultados científicos para contribuir a enriquecer el acervo de conocimientos en la esfera agropecuaria nacional e internacional. Su visibilidad mundial favoreció las conexiones con otras instituciones y la publicación de artículos científicos de diferentes latitudes, todo lo cual permitió un posicionamiento en prestigiosas bases de datos como EBESCO, Latindex, AGRIS, Redalyc y SCOPUS. La publicación de cuatro números al año, con artículos de calidad científica, la internacionalización del Comité Editorial con nuevos miembros provenientes de prestigiosas instituciones, la inserción en redes sociales para una mayor difusión de su contenido, y lograr el beneplácito de una mayor cantidad de autores para publicar sus trabajos e investigaciones en nuestra revista, demuestran fehacientemente el prestigio alcanzado. Resulta este momento, una ocasión privilegiada para celebrar, recapitular sobre lo conseguido y avanzar al futuro. En lo adelante, debemos seguir mejorando la calidad de la revista, su adaptación a los requisitos más exigentes de diversos índices e incorporar nuevos lectores. Formar parte de ese proceso nos motiva y emociona, a la vez que continuamos confiando en su Comité Editorial que garantiza el acontecer de esta publicación. Estamos seguros que la perseverancia demostrada y el espíritu renovador constante sobre bases científicas, garantizará el futuro de esta publicación, con la particularidad requerida. Gracias, y feliz cincuenta y cinco aniversario a todos.

**Eng. José A. Díaz Untoria, Dr.C.
Director General
Instituto de Ciencia Animal**